

Solidaritätsfonds für  
soziale Befreiungs-  
kämpfe in der  
Dritten Welt

Fonds de solidarité  
pour les luttes de  
libération sociale  
dans le tiers monde

Fondo di solidarietà  
per le lotte di libera-  
zione sociale nel  
terzo mondo

Solidarity fund for  
the social struggles  
for liberation in the  
third world

Fondo de solidaridad  
para las luchas de  
liberación social en  
el tercer mundo

Fundo de solidarie-  
dade para as lutas  
de libertação social  
no terceiro mundo

Zurich, 7th April 2021

## **Women's organisation from Switzerland show their solidarity with the struggle of women in Amed/Diyarbakir**

Dear sisters, friends and comrades

We are dismayed by the violence used by security forces against women's activists and, in particular, the Rosa Womens' Association in Amed/Diyarbakir.

We are outraged that 22 women have been arrested, and eleven more are wanted for arrest.

We are outraged that the journalist Beritan Canözer, of the women's agency JinNews, has also been arrested, and that JinNews' Website access was blocked on April 6th.

We condemn this action by the Turkish authorities, which aims to silence committed women and break the women's struggle for equality.

We stand in solidarity with our sisters, our friends and comrades. May our solidarity strengthen you to continue your struggle, our struggle, for equality, against patriarchal violence, and sexism.

Together with them, we demand that the Turkish state continues to respect the Istanbul Convention on the Protection of Women against Violence.

Our solidarity goes also and especially with the women of JinNews. Their commitment to give women a voice against all repression has our greatest respect.

Long live women's resistance and struggle!

**SOLIFONDS**

**Co-signed by:**

***Feminist Strike Basel (Feministischer Streik Basel)***

***Women's Commission of the Swiss Trade Union Federation (SGB-Frauenkommission)***

***Swiss Socialist Party Women\* (SP Frauen\* Schweiz)***

***Women's Commission Syndicom (Trade Union, Syndicom-Frauenkommission)***

***Women's Commission Unia (Trade Union, Unia-Frauenkommission)***

Solidaritätsfonds für  
soziale Befreiungs-  
kämpfe in der  
Dritten Welt

Fonds de solidarité  
pour les luttes de  
libération sociale  
dans le tiers monde

Fondo di solidarietà  
per le lotte di libera-  
zione sociale nel  
terzo mondo

Solidarity fund for  
the social struggles  
for liberation in the  
third world

Fondo de solidaridad  
para las luchas de  
liberación social en  
el tercer mundo

Fundo de solidarie-  
dade para as lutas  
de libertação social  
no terceiro mundo

Zürich, 7. April 2021

## **Frauenorganisationen aus der Schweiz solidarisieren sich mit dem Kampf der Frauen in Amed/Diyarbakir**

Liebe Frauen, Freundinnen und Genossinnen

Wir sind bestürzt über die Gewalt, mit der Sicherheitskräfte gegen Frauenrechtsaktivistinnen und insbesondere den Frauenverein Rosa in Amed/Diyarbakir vorgegangen sind.

Wir sind entrüstet, dass 22 Frauen verhaftet und elf weitere zur Verhaftung ausgeschrieben worden sind.

Wir sind empört, dass auch die Journalistin Beritan Canözer der Frauennachrichtagentur JinNews festgenommen wurde. Am 6. April wurde die Webseite von JinNews von den türkischen Behörden blockiert.

Wir verurteilen dieses Vorgehen des türkischen Staats, das zum Ziel hat, engagierte Frauen zum Schweigen zu bringen und den Kampf der Frauen für Gleichberechtigung zu brechen.

Wir solidarisieren uns mit den Frauen, unseren Freundinnen und Genossinnen. Unsere Solidarität möge sie bestärken, ihren Kampf für Gleichberechtigung, gegen patriarchale Gewalt und Sexismus fortzuführen.

Mit ihnen zusammen fordern wir, dass der türkische Staat die Istanbul-Konvention zum Schutz der Frauen vor Gewalt weiter respektiert.

Unsere Solidarität gilt besonders auch den Journalistinnen von JinNews. Ihr Einsatz, den Frauen eine Stimme zu geben gegen alle Repression, hat unseren grössten Respekt.

Es lebe der Widerstand der Frauen!

**SOLIFONDS**

**Mitunterzeichnende:**

**Feministischer Streik Basel**

**SGB-Frauenkommission**

**SP Frauen\* Schweiz**

**Syndicom-Frauenkommission**

**Unia-Frauenkommission**